
 

8 Septembrie 1940-partea II 
 

 

Rugăciunea, o necesitate a vieții. 
 

 

Marcu 6.46 și 47: Și după ce S-a îndepărtat de ei, s-a suit pe munte să se roage. Și pe 

inserate, corabia era în mijlocul mării și El era singur pe țărm. 

 

Rugăciunea este un mare privilegiu pentru noi, credincioșii! ne oferă posibilități de 

interacțiune cu Dumnezeu, așa cum am face-o cu un prieten. Este expresia dragostei noastre 

pentru Domnul Isus. Când L-am-luat în inimile noastre, tânjim să discutăm și cu ceilalți și să 

menținem o legătură constantă cu El.  

Dar rugăciunea nu este numai dovada că Îl avem pe Mântuitorul, ci are originea și în 

nevoile vieții noastre. A fost o bucurie deosebită pentru Domnul Isus să fie în companie de 

rugăciune cu Tatăl Său. De aceea ÎI găsim atât de des și uneori pentru foarte mult timp în tăcere 

înaintea lui Dumnezeu. Tot în același capitol al textului nostru ni se spune: El a petrecut toată 

noaptea în rugăciune. Atât de puternică a fost dragostea Lui pentru Tatăl și atât de profund 

dorul Lui, incât nu a putut să nu mențină o oră intimă cu El.  

Pentru că era ocupat aproape continuu de oameni în timpul zilei, El a preferat să aleagă 

noaptea pentru rugăciune. Acolo El putea  comunica netulburat și singur cu Cel care era bucuria 

și plăcerea vieții Sale.  

Dar adesea El S-a rugat și din propria Sa nevoie. S-a trezit într-o lume care i-a-fost 

complet ostilă și a părăsit slava cerului și a trăit pe acest pământ unde domneau păcatul, boala 

greutățile și suferința. Prin urmare nu i-a fost ușor să treacă prin această lume ca om și să umble 

în întregime după voia lui-Dumnezeu. El trebuia să ia puterea de aTtatăl Său în fiecare zi. 

Mijlocul care a făcut posibil ca El să intre în contact cu Dumnezeu a fost rugăciunea. 

Pentru El rugăciunea a însemnat o necesitate absolută pentru viață.  

Din acest motiv, noi creștinii de astăzi, nu ne putem lipsi de rugăciune. Dintr-un îndemn 

interior, Domnul trebuia să vină la Dumnezeu zilnic și adesea noaptea. A căutat înțelepciune de 

la El pentru a putea urma calea cea dreaptă. Întotdeauna a avut de-a face cu atât de mulți oameni 

și cu tot felul de situații dificile. Pentru a-putea face față tuturor aceste lucruri, El avea nevoie 

de o cantitate extraordinară de înțelepciune. De asemenea, avea nevoie de ea pentru a putea 

merge și acționa conform inimii lui Dumnezeu.  

 Viața pe acest pământ era necunoscută pentru El, ca om. Curând și-a dat seama că era 

destul de greu. De aceea El a căutat înțelepciunea de la Tatăl, în toate situațiile și pentru fiecare 

caz.  

Dacă Domnul Isus a făcut deja acest lucru, cu cât mai-mult avem noi nevoie de 

rugăciune pentru a obține înțelepciune. Desigur, fiecare zi din viața Mântuitorului avut o mare 

consecință și o semnificație decisivă. Dar micile noastre vieți aduc cu ele și multe probleme și 

situații cruciale, pentru care înțelepciunea noastră naturală nu este suficientă. Cât de fericiți 

putem fi că aceleași mijloace ne sunt la dispoziție, ceea ce ne permite să căutăm înțelepciune 

de la Dumnezeu! 

Noi oamenii, suntem adesea deștul de slabi din toate punctele de vedere fizic și mental. 

O singură ispită este suficientă pentru a ne distruge. Un mic efort poate fi responsabil pentru 

deteriorarea corpului nostru fragil.  

Câte provocări solicită corpul, sufletul și duhul nostru! Când devenim clar conștienți de 

acest lucru, trebuie să realizăm că avem nevoie de o putere supranaturală pentru a putea trece 

prin viață victorios.  



A fost exact fel cu Domnul Isus. Se spune despre EI că o putere specială emana de la 

EI, de fiecare dată când El a făcut vreo vindecare. Și asta se întâmpla de obicei în zilele în care 

El era deosebit de ocupat și avea de-a face cu oamenii de dimineața până seara. Uneori chiar 

venea noaptea târziu. Oamenii bolnavi veneau la El ca să le facă bine.  

De unde a obținut El această putere suplimentară pentru fiecare zi? El a căutat-o de la 

Dumnezeu în rugăciune și se înnoia mereu.  

În viața noastră slăbiciunea este și mai mare. Dacă nu tragem putere de la Dumnezeu 

zilnic, în curând vom fi complet epuizați.  

Poate că uneori ne-am întărit în acest fel. Și totuși obosim din nou repede. Atunci avem 

nevoie de o înviorare specială de la Dumnezeu. Acum nu putem găsi asta nicăieri decât în 

rugăciune. Ce păcat este că neglijăm atât de des această interacțiune cu Domnul! S-ar putea să 

încercăm să obținem puterea necesară prin alte mijloace. Acestea sunt întotdeauna în zadar.  

La fel, Domnul Isus avea nevoie de îndrumare divină în toate aspectele vieții Sale. 

Uneori El nu era sigur dacă ar trebui să facă asta sau asta și dacă ar trebui să meargă aici sau 

acolo.  

Ca de exemplu, puteți vedea când cele două surori ale bolnavului Lazăr au fost odată 

trimise la El și El nu a știut imediat ce să facă. Prin urmare, El a căutat călăuzire de la Tatăl în 

fiecare caz. Mijlocul Lui de a face acest lucru a fost rugăciunea.  

De asemenea avem nevoie urgentă de astfel de îndrumare în viața noastră de zi cu zi. 

Altfel facem o prostie după alta și nu știm să facem ce trebuie. Pe măsură ce comunicăm cu 

Dumnezeu prin rugăciune, primim îndrumarea Sa minunată.  

Ca și copii ai lui Dumnezeu, suntem chemați să trăim în această lume așa cum am trăit 

cândva Domnul Isus. Noi trebuie să exprimăm căile Lui zilnic. Lumea nu Îl înțelege pe 

Dumnezeu, ci Îi este ostilă. Acest pământ este dominat de păcat și mizerie. Fără ca noi să vrem, 

sau să știm asta, și noi, copiii lui Dumnezeu, suntem influențați de lume. De obicei, abia mai 

târziu observăm că o mentalitate pământească ne-a stăpânit.  

Poate că vom începe treptat să nu mai fim atât de atenți cu privire la viața noastră 

creștină. Ne străduim să căutăm ceea ce este al nostru, chiar dacă în inimile noastre vrem să fim 

acolo doar pentru Dumnezeu. Influența acestei lumi poate fi atât de puternică, încât treptat nu 

mai știi cum ar trebui să fii. Cât de repede ajungi pe drumul greșit! Vrei să rămâi ferm și totuși 

continui să cedezi în fața ispitelor acestei lumi. Ar trebui sa mergem pe acest pământ ca oameni 

ale căror inimi sunt în ceruri. Este posibil acest lucru în condiții atât de dificile? 

Domnul Isus a fost în aceeași situație. Cât de străini de El erau toți ceea ce-L întâlneau 

în fiecare zi! El a vrut să treacă nepătat prin această lume, deși El a trebuit constant să aibă de-

a face cu oameni. Cum a reușit El să rămână curat în ciuda tuturor influențelor malefice?!  

El a putut să învingă tot răul doar prin rugăciune. El a intrat în contact cu lumea veșnică 

din care a venit. Astfel El a putut să depășească toate influențele inferioare, care au acționat 

asupra Lui. Respirând continuu aer divin prin rugăciune, sufletul Său nu avea nevoie să se 

sufoce în atmosfera păcătoasă a aceasta lumi.  

Pe măsură ce intrăm în contact cu lumea veșnică clipă de clipă, devenim mai puternici 

împotriva influențelor rele ale vieții. Numai rugăciunea poate stabili acest contact cu 

Dumnezeu. În acest fel vom putea respira aer veșnic aici pe pământ. Atunci nu mai trebuie să 

ne lăsăm copleșiți de natura și de mentalitatea acestei lumi.  

Recunoaștem acum că rugăciunea, este o necesitate vitală importantă pentru noi? Dacă 

nu vrem sa fim distruși de influențele rele care vin la noi în fiecare zi, trebuie să acceptăm acest 

angajament profund, să menținem legătura inimilor noastre cu Dumnezeu în orice moment. 

Domnul Isus a cunoscut valoarea rugăciunii. Să învățăm și noi de la El în această 

privință! Când apreciem mai mult privilegiul comuniunii zilnice cu Dumnezeu, reușim; să 

trecem învingători prin viață.  

 

D. Cornilescu.  



 

Duhul lui Dumnezeu vorbește. 

 

Fapte 13:2 Pe când slujeau Domnului și posteau, Duhul Sfânt a spus: puneți-Mi 

deoparte pe Barnaba și pe Saul pentru lucrarea la care i-am chemat.  

 

 

Dumnezeu vorbește și Hristos a vorbit și încă mai poate vorbi. Acesta este un mesaj 

familiar pentru noi. Faptul că și Duhul Sfânt vorbește și prin urmare este o personalitate, este 

larg uitat și ignorat. 

Biblia însăși nu menționează de multe ori vorbirea Duhului Sfânt. Dar la un moment 

dat, o face și acesta este crucial pentru construirea Împărăției lui Dumnezeu: prima călătorie 

misionară era pe cale să înceapă.  

O călătorie temerară pe atunci, dar cu atât mai mult astăzi. Atunci sub stăpânirea 

religiilor păgâne și a puterii statale , aici: doi oameni fără sprijin omenesc și fără siguranță.  

Dar tocmai de aceea a fost o călătorie curajoasă, atunci ca și acum. Atunci: erau multe 

lucruri pe lume. Aici: doi oameni care au ajuns la pace cu Dumnezeu prin Hristos și sunt fericiți 

și liberi în interior. Atunci în spatele întregii securități umane aparente și puterea misterioasă a 

lui Satana, aici: doi oameni cu Dumnezeu. Nechibzuința devine credința atunci când Duhul lui 

Dumnezeu dă poruncă și când oprește. Și iată că a făcut-o clar și clar: în timp ce congregația se 

închina, tuturor li s-a dat însărcinarea inconfundabilă de a-i trimite pe Barnaba și pe Pavel într-

o călătorie misionară. Nu știm exact cum s-a întâmplat. Tot ce auzim este ca toată lumea a fost 

de acord cu această misiune, în special cei doi. 
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